

Title (en)
Support.

Title (de)
Halter.

Title (fr)
Support.

Publication
EP 0560748 A1 19930915

Application
EP 93890014 A 19930202

Priority
AT 49792 A 19920312

Abstract (en)

The invention relates to a retaining means having at least one resilient, in particular band-shaped, plate-shaped or web-shaped portion (7). Sheet-like material (4) laid on the floor (3), e.g. parquet panels, boards, laminated floor panels or the like, are pressed at a distance from a wall (2) or are held at a distance from said wall or are pressed against one another by means of said portion (7). The invention provides that the resilient portion (7) is carried by an in particular flat, panel-shaped or web-shaped backpart (1) which can rest on the wall (2) and carries at least one clamping part (8) for securing or latching onto a finishing strip (14) which is, in particular, in contact with the wall (2) and/or the surface of the sheet-like material (4).<IMAGE>

Abstract (de)

Die Erfindung zeigt einen Halter mit zumindest einem federnden, insbesondere band-, platten- oder stegförmigen Abschnitt (7), mit dem auf dem Boden (3) verlegtes flächiges Material (4), z.B. Parkettplatten, Bretter, Laminatbodenplatten od.dgl., in Abstand von einer Wand (2) gedrückt bzw. im Abstand von dieser gehalten bzw. gegeneinandergedrückt wird. Erfundungsgemäß ist vorgesehen, daß der federnde Abschnitt (7) von einem an die Wand (2) anlegbaren, insbesondere flachen, platten- oder stegförmigen Rückenteil (1) getragen ist, welcher Rückenteil (1) zumindest einen Klemmteil (8) zur Halterung bzw. zum Aufrasten einer insbesondere in Kontakt mit der Wand (2) und/oder der Oberfläche des flächigen Materials (4) stehenden Abschlußleiste (14) trägt. <IMAGE>

IPC 1-7
E04F 15/04; E04F 19/04

IPC 8 full level
E04F 15/04 (2006.01); **E04F 19/04** (2006.01)

CPC (source: EP)
E04F 15/02027 (2013.01); **E04F 15/04** (2013.01); **E04F 19/0463** (2013.01)

Citation (search report)

- [A] DE 3639127 A1 19880519 - OSTERMANN JOERN HINRICH [DE]
- [AD] GB 376352 A 19320711 - CHARLES HARRY HART
- [A] GB 375704 A 19320630 - CHARLES HARRY HART
- [A] FR 2576945 A1 19860808 - SCHLUETER WERNER [DE]
- [A] US 3473278 A 19691021 - GOSSEN JOHN M

Cited by

NL1028056C2; DE102012202795A1; WO2013124005A1; US7594368B2; EP1529897A1; EP1233119A3; EP0652342A3; US8171698B2; DE202020101330U1; DE202020101320U1; US7574836B2; WO2005116364A1; WO02066764A3; WO2006032262A1; WO2006122375A1; EP0860562B1; US6643987B2; US8495845B2; DE202017102750U1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE DK ES FR GB GR IE IT LI LU MC NL PT SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0560748 A1 19930915; EP 0560748 B1 19950802; AT 397698 B 19940627; AT A49792 A 19931015; AT E125901 T1 19950815; DE 59300419 D1 19950907; DE 9301324 U1 19930415

DOCDB simple family (application)

EP 93890014 A 19930202; AT 49792 A 19920312; AT 93890014 T 19930202; DE 59300419 T 19930202; DE 9301324 U 19930201